
Herslev Vandværk AMBA

Mandagd.g.decemberhosJacobklls.ooJulemøde

Deltagere: Marianne G, Marianne M, Jacob, Villy, Christian afbud fra lulie

Daqsorden:

1) Referatfra mødet d. 7. okt. rettes til naeste gang'

2) Hjemmesiden

Er nu tilgængelig, Ny mailboks gruppe klar. Referater skal tjekkes for om alle er der

og om de står i korrekt kronologisk orden.

3) Status på værket.

En utæt ventil er skiftet. Utæt måler - brønd t og måler til skyllevand - ulæseligt

tælleværk - er skiftet.

Vores flowmålinger viser, at pumper til udpumpningen i perioder kører uden vand -
pisker luft i pumpehuset. Det ophører af sig selv efter nogen tid, fordi der atter

kommer vand nok og fordi pumperne er sat til at holde pause - skifte mellem pumpe

L og 2 - med jævne mellemrum. Luften forsvinder af sig selv, når pumperne står

stille.

Der er desuden opsat en ekspansionsbeholder for at modvirke at pumperne pisker

vand op, dvs. kører selvom der ikke er noget/ret meget vand at pumpe ud'

Når problemet alligevel opstår skyldes så stort periodevis forbrug - om natten - at

tanken tømmes.

Der er spurgt til, hvornår bryggeriet overgår til egen brønd, men vi har ikke fået

noget klart svar.

Vandprøver, Dons inviteres til næste møde.

4) Økonomi

a) BNBO - CIC har spurgt om Herslevgård ønsker at afvente svar fra SKAT om evt.

skattefrihed eller om vi kan lave aftalen færdig nu - skat eller ej'

CIC har sendt papirer - aftaleudkast og deklarationsudkast til Herslevgård og VSKT.

Papirer er nu godkendt. Blev underskrivet på mødet'

Samlet omkostning inkl. erstatning (48.000), rådgivning, landmåler, tinglysning

70.000,-, Pengene er afsat.

1



xHvordan kontrolleres at 25m- og BNBO området. Det gør vi selv' Danske

Vandvaerker har på deres hjemmeside skabelon for tjek.

xHvad sker der med BNBO, når vi slølfer den ene boring - det er der allerede taget

højde for af kommunen, sådan at boring 0 - som sløjfes 25/26 - ikke indgår i

materialet om BNBO.

b) Budget 2025 - og frem

xhvor lang tid tager det at spare 100.000 sammen gennem de almindelige takster'

Det tager et år at spare op / tjene 70.000,- med forventet forbrug på 9'500 - efter at

vi ikke leengere leverer til bryggeriet.

5) Sluphusvej / nødforsYning

Ledningen fra Trællerup og op til vandvaerket ligger der nu. Der er renskyllet' Der er

gjort klar til at forbinde til Herslevvej 41 og 43. Der er gjort klar til at tilslutte

nødforsyningen til værket (med ,"ntil", ,5 d". kan aftages til os, men også så nr' 41

og 43 kan kobles til HV, hvis der er problemer eller reparationer i

Traellerupled n i ngen )'

Sluphusvej har nu ledning hele vejen ned til den yderste parcel. Tilslutninger er

etableret. Der var ekstra opgaver ved grisefarmen, fordi de anvisninger om

ledningsplacering, vi fik, var meget upraecise'

7) Opgaverplan - ajourført pr. dec. -24:

*BNBO der afsættes "worst case " 60'000- 70.000
*Sløjfning af boring - 60,000 + moms - senest i 2025 -26.
xElektronisk styring? (flere muligheder og priser) ( behov?? )
*Når målere skal skifte om et par år, overgå til fjernaflæsning - her kan vi

samarbejde med Midtsjællands vandforsyning mht. elektronik. Der indbygges

områdemålere på hovedstophanerne 2.500/stk'
xpå sigt udskiflning af jernledning på t<ildevang og Mosevang, og af støbejern fra

vandværket ned af hovedgaden, ned ad Kastanjestræde, og ud af Boserupvej til nr

11. pris ( dec. 2024) er 40.000 ,- Pr.husstand.
I teorien er det støbejernsledningen der holder længst - iteorien!

8) evt.
bbr tjek - og rettet : Bygning til håndtering af affald og spildeva nd, til 233 - BYgning

til vandforsyning"

9) Dagsordenspunkter - udover de faste - til

Marianne Gregersen, Maria

næste gang/fokus?

nne Miller, Jacob Stein, VillY Skov,

Ref. CLC
.- .' ! 

i'

xGeneralforsamlingen
,/., t y'-

d{Wo,ø{&;ru}
/ilr^i,rø

2

{rttf


